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Referat af møde i Ældrerådet den 3. februar 2025  
 
Deltagere:  
Anne Klein  
Erik Strand  
Fleming Friis Larsen  
Frank Binderup  
Hanne Trebbien  
Hans Henrik Olsen  
Hermand Pedersen  
Marianne Lund  
Marie Jørgensen  
Vivi Skriver  
Erik Thomsen  
 

Fraværende:  
Mariann Mehder  
Eva Hansen  
 

 
1. Godkendelse af dagsorden  

Beslutning: Godkendt 

 
2. Meddelelser fra formanden  

Fra forvaltningen: Chefkonsulent Anne-Louise Bjerregaard fra Sekretariat for Social, Job 
og Sundhed orienterede om Social henvisning og samlede input fra Ældrerådet. Link til 
mere information om projektet er her: https://www.roskilde.dk/da-dk/om-
kommunen/udvikling-og-projekter/vi-udvikler-sundheds-og-omsorgsomradet/social-
henvisning/  
Fra formanden: Intet 
Fra andre: Intet 
 

3. Sager til behandling  

3.1 Ældrerådets regnskab for 2024 

Beslutning:  Erik Strand gennemgik regnskabet for 2024. Regnskabet blev godkendt. 

 

3.2 Fra Workshop 8. januar om tidlig forebyggelse  

Beslutning: Anne, Hans Henrik, Fleming, Marie og Vivi deltog i workshoppen om tidlig 

forebyggelse og orienterede herfra.  

På ældrerådsmødet blev et screeningsværktøj til borgere gennemgået, som der arbejdes 

på skal indgå i løsningen. Værktøjet skal bruges til at opspore begyndende tegn på 

https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/udvikling-og-projekter/vi-udvikler-sundheds-og-omsorgsomradet/social-henvisning/
https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/udvikling-og-projekter/vi-udvikler-sundheds-og-omsorgsomradet/social-henvisning/
https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/udvikling-og-projekter/vi-udvikler-sundheds-og-omsorgsomradet/social-henvisning/
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funktionstab. Ældrerådet er positive ift. udviklingsarbejdet og vil følge med i dette. 

Ældrerådet opfordrer til, at der er fokus på at evaluere indsatsen herunder succesraten.  

 

3.3 Invitation til møde om tilgængelighed tirsdag den 25/2 kl. 10 -12 

Beslutning: Marie, Fleming og Anne deltager. 

 

3.4 Fra møde i Regionsældrerådet: Der var møde den 22. januar 2025 

Beslutning: Marie og Marianne orienterede fra mødet. Planen er, at regionsældrerådet 

nedlægges i forbindelse med etablering af den nye regionsstruktur pr. 1.1.2026.  

På mødet holdt Regionsrådsformand Trine Birk Andersen og Regionsdirektør Mette 

Touborg oplæg om sundhedsreformen og den nye storregion, der etableres i den 

forbindelse.  

 
3.5 Fra Valgbestyrelsen 

Beslutning: Marianne og Hans Henrik orienterede fra valgbestyrelsesmødet den 21. 

januar, hvor det firma, der har vundet udbuddet om valgløsning til kommunal og 

Ældrerådsvalget deltog. 

Ældrerådet blev præsenteret for de fem mulige løsninger, som valgbestyrelsen er blevet 

fremlagt, og som enten involverer fremmødevalg eller brevstemmevalg, og som er mere 

eller mindre digitale. 

Inden den 10. februar 2025 skal valgbestyrelsen have taget stilling til, hvordan de ønsker, 

at Ældrerådsvalget skal afvikles. Ældrerådet drøftede de fem løsninger. Ældrerådet 

anbefaler, at der er fokus på en løsning, der indebærer fremmødevalg. 

 

3.6 Ældrerådets årsberetning 

Beslutning: Ældrerådets årsberetning er under udarbejdelse og skal endeligt drøftes og 

besluttes på mødet i Ældrerådet den 3. marts 2025.  

Grupperne formulerer indlæg til årsberetningen ud fra den udsendte disposition inden 

23. februar med henblik på at have et samlet udkast klar til mødet. 

  

3.7 Integrationsrådets fejring af 8 nye trivselsagenter 

Beslutning: Marie orienterede om Integrationsrådets nye indsats ”trivselsagenter”, der 

styres af Dansk Flygtningehjælp med økonomisk støtte fra Veluxfonden.  

Der henvises til artikel i Dagbladet Roskilde omkring indsatsen. 

 

3.8 Punkter til mødet med SOU den 6. marts.  

Beslutning: Ældrerådet drøftede emner til det kommende møde med SOU den 6. marts. 

 

3.9 Årsplan for 2025 

Beslutning: Marie præsenterede årsplanen; 

 Betina Arendt deltager 3. marts kl. 10 og fortæller om miniteams, helhedspleje og 

pakker 

 Merete Dea deltager 3. marts kl. 11 

 Møde med SOU torsdag den 6. marts kl. 17 - 18 

https://www.e-pages.dk/dagbladetroskilde/4900/article/2206346/5/1/render/?token=bde45d016097eb9d44956920ba585a27&appid=dk.dagbladetkoege.ereader&appversion=5.15.0&vl_platform=ios&page_url=https://www.e-pages.dk/dagbladetroskilde/4900/article/2206346/5/1/render/?token=bde45d016097eb9d44956920ba585a27
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 Tabita Dollerup, ny chef for Sundhedsfremme og Forebyggelse i Roskilde 

Kommune deltager 31. marts kl. 10 sammen med Betina Arendt 

 Borgmester Tomas Breddam deltager den 12. maj kl. 11 

 

3.10 Nyt fra grupperne. 

Sundheds- og Omsorgsgruppen: Intet 

Beskæftigelses- og Socialgruppen: Intet 

Plan- og teknikgruppen: Intet 

Klima- og Miljøgruppen: Intet 

Kultur- og Idrætsgruppe: Intet 

 

3.11 Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer 

Beslutning: Fleming orienterede, at Ældresagen har oprettet to pårørendegrupper – en 

for voksne børn til demente og en for partnere til demente. Der er en tovholder 

tilknyttet grupperne. Der opleves stor opbakning og støtte fra kommunen og 

demenskoordinatorerne.  

 

3.12 Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- og 

Pårørenderådene (BPR) 

Hans Henrik orienterede fra Kastanjehaven, at der her drøftes ressourcefordeling ift. 

særligt plejekrævende.  

 

Erik Thomsen orienterede fra Trekroner, at ressourcefordeling også drøftes her. Dertil 

har der været fokus på omfang af psykofarmaka og plejehjemlægens udskrivelse heraf. 

 

Frank orienterede fra Margrethehjemmet om en oplevelse, hvor en pårørende fra en 

anden kommune, hurtigt har fået tildelt en ældrebolig og hvor der var stor tilfredshed 

med dette. Derudover har der været afholdt 50 års jubilæum og fernisering på 

plejecentret, som har været gode sociale aktiviteter. 

 

Hanne orienterede fra Sct. Jørgensbjerg, at der har været et reaktivt tilsyn fra Styrelsen 

for patientsikkerhed. Konklusionen var, at der ikke var nogen problemer af betydning 

for patientsikkerheden. 

 

Ældrerådet drøftede antallet af ældreboliger i Kommunen. 

 

3.13 60PLUS 

Beslutning: 60PLUS nr. 1 udkommer den 12. marts 2025. Der er redaktionsmøde den 4. 

februar.  

 

4. Høringssvar. 

Beslutning: Ældrerådet havde ikke nogen bemærkninger. 
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5. Samskabt Tilsyn. 

Marie orienterede, at hun har været til møde vedr. Samskabt Tilsyn i Syd. Det var et 

rigtig godt møde. 

 

Marianne orienterede, at hun har været til møde vedr. Samskabt tilsyn i Midt, hvor 

nedenstående punkter blev drøftet:  

 Sygefraværet nedbringes  

 Trivselsundersøgelsen 

 Udvalgte kvalitetsparametre fra kvalitetskompasset: 

 Omsorg og nærvær (også for de pårørende) 

 Kommunikation og samarbejde (hensynet til, at både borger og pårørende 

inddrages og at individuelle hensyn og helheden indtænkes og kommunikeres i 

det daglige 

 

Ældrerådet vil gerne høre nærmere om, hvad processen er for uddannelsen af de lokale 

kvalitetsråd samt hvordan Samskabt Tilsyn tænkes ind ift. den nye ældrelov. 

    

6. Sager til orientering: 

6.1 Nyt fra Danske Ældreråd 

Der er ekstraordinært Repræsentantskabsmøde i Odense den 4. februar. Følgende 

deltager: Marie, Fleming og Marianne. 

 

Marie og Fleming orienterede om, at Danske Ældreråd i samarbejde med Danske 

Handicaporganisationer, Ældre Sagen og Danske Patienter har sendt en opfordring til 

Indenrigs- og Sundhedsminister Sophie Løhde om at sikre en stærk inddragelse af 

patienter og pårørende i forhold til de 17 sundhedsråd, der skal etableres ifm. 

sundhedsreformen. 

  

Der afholdes temamøde om Ældreloven i Ringsted den 25. februar. Erik Strand, 

Marianne, Hans Henrik, Hermand, Vivi og Hanne. 

 

6.2 Regionsældrerådet: Der var møde den 22. januar 2025 

Beslutning: Marianne og Marie deltog i mødet den 22. januar og orienterede derfra. 

Regionsrådsformand Trine Birk Andersen og Regionsdirektør Mette Touborg deltog i 

mødet og holdt oplæg om, hvordan regionen gør sig klar til sundhedsreformen.  

Dertil blev udformning af Regionsældreråd drøftet i den nye storregion.  

    

7. Eventuelt 

Der var ingen emner under eventuelt. 

 

 

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 3. marts 2025. 


